
LESSON 25, 1000 WORDS, English with Eva    

1 require; requirement [ˌriˈkwaɪər; 
rɪˈkwaɪrmənt] 

vyžadovat; požadavek 

 He met all the 
requirements for the job. 

  Splňoval všechny 
požadavky pro tu práci. 

2 effort; put effort into st. [ˈɛfərt] snaha; vložit úsilí do 
něčeho 

 Please, put more effort 
into your homework. 

  Prosím, věnujte více úsilí 
svým domácím úkolům. 

3 paper; wood; glass, 
plastic 

[ˈpeɪpər; wʊd; 
ɡlæs, ˈplæstɪk] 

papír; dřevo; sklo, plast 

 She wrote her notes on a 
piece of paper.The bottle 
is made of glass. 

  Napsala své poznámky 
na kus papíru. Láhev je 
vyrobena ze skla. 

4 metal; iron; steel, copper [ˈmɛtəl; ˈaɪərn; 
sti:l, ˈkɑpər]     

kov; železo, žehlička; 
ocel, měď 

 The bridge is built with 
strong steel. 

  Most je postaven ze silné 
oceli. 

5 north, south, east, west [nɔ:rθ, saʊθ, i:st, 
wɛst]   

sever, jih, východ, západ 

 We live in the north of the 
country. 

  Žijeme na severu země. 

6 simple; simply [ˈsɪmpəl; ˈsɪmpli] jednoduchý; jednoduše, 
prostě 

 The solution to the 
problem was quite simple. 

  Řešení problému bylo 
celkem jednoduché. 

7 catch-caught-caught [kæʧ-kɑ:t-kɑ:t] chytit-chytil-chycen 

 I don´t want to catch a 
cold. 

  Nechci se nachladit. 

8 discuss st. with sb. [dɪˈskʌs] probrat něco s někým 

 Have you discussed this 
with your teacher? 

  Probírali jste to se svým 
učitelem? 

9 worry; worries; worried [ˈwɜ:ri; ˈwɜ:riz; 
ˈwɜ:rid] 

trápit se; starosti; 
ustaraný 

 Don’t worry about the 
exam; you will do fine. 

  Nedělejte si starosti se 
zkouškou; podaří se ti to. 

10 necessary [ˈnɛsəˌsɛri] nutné 

 It is necessary to wear a 
helmet while riding a bike. 

  Při jízdě na kole je nutné 
nosit helmu. 



11 claim; claim for [kleɪm; kleɪm fɔ:r] nárok, reklamace; nárok 
na, nárokovat si 

 He made a claim for the 
damaged goods. 

  Poškozené zboží 
reklamoval. 

12 complain (about); 
complaint 

[kəmˈpleɪn 
(əˈbaʊt); 
kəmˈpleɪnt] 

stěžovat si (na); stížnost 

 Why did they complain 
about the service? 

  Proč si stěžovali na tu 
službu? 

13 shoulder [ˈʃoʊldər] rameno 

 She carried the bag on her 
shoulder. 

  Tašku nesla na rameni. 

14 property, proper, 
properly 

[ˈprɑ:pərti̬, 
ˈprɑ:pər, 
ˈprɑ:pərli] 

majetek; náležitý, řádný; 
řádně 

 They own a large piece of 
property near the lake. 

  Vlastní velký pozemek 
poblíž jezera. 

15 special, specialist, 
specialize in, specialty 

[ˈspɛʃəl, ˈspɛʃəlɪst, 
ˈspɛʃəˌlaɪz ɪn, 
ˈspɛʃəlti] 

speciální, specialista, 
specializovat se na, 
specialita 

 He decided to specialize in 
artificial intelligence. 

  Rozhodl se specializovat 
na umělou inteligenci. 

16 trigger [ˈtrɪɡər] spoušť, spustit 

 Loud noises can trigger 
anxiety in some people. 

  Hlasité zvuky mohou u 
některých lidí vyvolat 
úzkost. 

17 artificial [ˌɑ:rtəˈfɪʃəl] umělý 

 The flowers in the vase are 
artificial. 

  Květiny ve váze jsou 
umělé. 

18 intelligence; AI = artificial 
intelligence 

[ɪnˈtɛləʤəns; ˈeɪˈaɪ 
= ˌɑrtəˈfɪʃəl 
ɪnˈtɛləʤəns] 

inteligence, tajné služby; 
AI = umělá inteligence 

 AI stands for artificial 
intelligence. 

  AI znamená umělou 
inteligenci. 

19 conclude; conclusion [kənˈklu:d; 
kənˈklu:ʒən] 

uzavřít; závěr 

 The conclusion of the 
report was clear. 

  Závěr zprávy byl jasný. 

20 plane; airplane; aircraft [pleɪn; ˈɛrˌpleɪn; 
ˈɛrˌkræft] 

letadlo; letoun; letadlo 



 The plane took off on 
time. 

  Letadlo vzlétlo včas. 

21 tram; take a tram [træm; teɪk ə 
træm] 

tramvaj; jet tramvají 

 We took a tram to the city 
center. 

  Jeli jsme tramvají do 
centra města. 

22 excellent [ˈɛksələnt] vynikající 

 She did an excellent job on 
the project. 

  Na projektu odvedla 
skvělou práci. 

23 bother [ˈbɑ:ðər] obtěžovat 

 It doesn’t bother me at all.   Mě to vůbec neobtěžuje. 

24 wedding [ˈwɛdɪŋ] svatba 

 They invited us to their 
wedding. 

  Pozvali nás na jejich 
svatbu. 

25 funeral, cemetery [ˈfju:nərəl, 
ˈsɛməˌtɛri] 

pohřeb, hřbitov 

 The funeral will be held at 
the cemetery. 

  Pohřeb se bude konat na 
hřbitově. 

26 backpack, rucksack [ˈbækˌpæk, 
ˈrʌkˌsæk] 

batoh, batoh 

 He carries a backpack to 
school every day. 

  Každý den nosí do školy 
batoh. 

27 electricity, electrician [ɪˌlɛkˈtrɪsəti, 
ɪlɛkˈtrɪʃən] 

elektřina, elektrikář 

 The electrician fixed the 
broken light. 

  Elektrikář opravil rozbité 
světlo. 

28 recipe [ˈrɛsəpi] recept 

 Do you have the recipe for 
this cake? 

  Máte recept na tento 
koláč? 

29 flavor [ˈfleɪvər] příchuť 

 This ice cream has a 
unique flavor. 

  Tato zmrzlina má 
jedinečnou chuť. 

30 invite; invitation [ɪnˈvaɪt; 
ˌɪnvɪˈteɪʃən] 

pozvat, hovorově 
pozvánka; pozvání 

 Thanks for the invite.   Díky za tu pozvánku. 

31 Internet, on-line, e-mail [ˈɪntərˌnɛt, 
ˈɔnˌlaɪn, i:ˈmeɪl] 

Internet, on-line, e-mail 

 I received an invitation to 
the party via e-mail. 

  Dostal jsem pozvánku na 
párty e-mailem. 

32 to text sb. [tu tɛkst] napsat někomu sms 



 I will text you the details 
later. 

  Podrobnosti vám pošlu 
později. 

33 hide-hid-hidden; hide-
and-seek 

[haɪd-hɪd-ˈhɪdən; 
haɪd-ænd-si:k] 

schovat-schoval-
schované; hra na 
schovávanou 

 The cat hid under the bed.   Kočka se schovala pod 
postel. 

34 comfortable/uncomforta
ble 

[ˈkʌmfərtəbəl/ənˈk
ʌmfərtəbəl] 

pohodlné/nepohodlné 

 This chair is very 
comfortable. 

  Tato židle je velmi 
pohodlná. 

35 umbrella [ˈʌmˌbrɛlə] deštník 

 Don’t forget to take an 
umbrella, it might rain. 

  Nezapomeňte si vzít 
deštník, může pršet. 

36 shade; shadow [ʃeɪd; ˈʃæˌdoʊ] odstín, stín; stín 
 Let’s sit in the shade to 

avoid the sun. He saw his 
shadow on the ground. 

  Posaďme se ve stínu, 
abychom se vyhnuli 
slunci. Viděl svůj stín na 
zemi. 

37 exam; examination; 
examine 

[ɪɡˈzæm; 
ɪɡˌzæməˈneɪʃən; 
ɪɡˈzæmɪn] 

zkouška; zkouška, 
vyšetření; vyšetřit 

 The doctor will examine 
you shortly. 

  Lékař vás za chvíli 
vyšetří. 

38 grocery (store) [ˈɡroʊsəri (stɔ:r)] obchod s potravinami  

 She went to the grocery 
store to buy milk. 

  Šla si do potravin koupit 
mléko. 

39 ahead [əˈhɛd] vpřed 

 You have the whole life 
ahead of you. 

  Máš celý život před 
sebou. 

40 regard; regarding / 
concerning / in terms of 

[rɪˈɡɑ:rd; 
rɪˈɡɑ:rdɪŋ / 
kənˈsɜ:rnɪŋ / ɪn 
tɜ:rmz ʌv] 

považovat; týkající se / 
týkající se / z hlediska, 
pokud jde o, co se týče 

 Regarding your question, 
the answer is yes. 

  Pokud jde o vaši otázku, 
odpověď je ano. 

41 rock, rocky, rockery [rɑk, ˈrɑki,ˈrɒkəri] skály, skalnatý, skalka 

 The rockery in the garden 
is beautiful. 

  Skalka na zahradě je 
krásná. 

42 introduce; introduction [ˌɪntrəˈdu:s; představit; úvod 



ˌɪntrəˈdʌkʃən] 

 Let me introduce you to 
my friend. 

  Dovolte mi, abych vám 
představila svého přítele. 

43 lesson [ˈlɛkʧər, tu ɡɪv ə 
ˈlɛkʧər] 

lekce, hodina ve škole 

 Our math lesson starts at 
9 AM. 

  Naše hodina matematiky 
začíná v 9 hodin. 

44 lecture, to give a lecture [ˈjunɪt] přednáška, přednášet 

 The professor will give a 
lecture on biology. 

  Profesor bude mít 
přednášku z biologie. 

45 zoo [zu:] zoo 

 We visited the zoo last 
weekend. 

  Minulý víkend jsme 
navštívili ZOO. 

46 museum [ˈmju:ziəm] muzeum 

 The museum has a new 
exhibit. 

  Muzeum má novou 
expozici. 

47 graduate, graduation [ˈɡræʤuˌeɪt, 
ˌɡræʤuˈeɪʃən] 

promovat, promoce 

 She will graduate from 
university next year. 

  Příští rok dokončí 
vysokou školu. 

48 math(s), science, IT, PE, 
chemistry, biology, 
geography, religion, 
art(s), history 

[mæθ(ɛs), ˈsaɪəns, 
ɪt, pi-i, ˈkɛmɪstri, 
baɪˈɑləʤi, 
ʤiˈɑɡrəfi, 
rɪˈlɪʤən, ɑrt(ɛs), 
ˈhɪstri] 

matematika, 
přírodověda, informační 
technologie, tělesná 
výchova, chemie, 
biologie, zeměpis, 
náboženství, 
výtvarka,dějepis 

 PE class is fun because we 
play sports. 

  Hodina tělesné výchovy 
je zábavná, protože 
sportujeme. 

49 on time/in time [ɑːn taɪm/ɪn taɪm] na čas/včas 

 The train arrived on time.   Vlak přijel na čas. 

50 end, the end, at the end, 
in the end 

[ɛnd, ði: ɛnd, æt ði: 
ɛnd, ɪn ði: ɛnd] 

konec, konec, na konci, 
nakonec 

 At the end of the day, we 
were all tired.In the end, 
everything turned out fine. 

  Na konci dne jsme byli 
všichni unavení. Nakonec 
vše dobře dopadlo. 

 



 

BONUS PHRASES     

  

Don´t bother. Neobtěžuj se. 

Sorry to bother you. Omlouvám se, že vás obtěžuji. 

Sorry to interrupt you. Promiň, že tě přerušuji. 

Sorry to disturb. Promiňte, že ruším. 

Give my regards to John. Pozdravuj Johna. 

How are you? Can´t complain. 
Jak se máte? Nemůžu si stěžovat. 
(Ujde to.) 

Good luck. Fingers crossed. Hodně štěstí. Držím palce. 

Are you in or out? I´m in. Jdeš do toho nebo ne? Jdu do toho. 

There are always pros and cons. Vždy se najdou pro a proti. 

Go ahead. Pusť se do toho. Prosím, jen do toho. 

 

 

 

 

 

USEFUL ABBREVIATIONS     

  

AI (artificial intelligence) AI (umělá inteligence) 

btw (by the way) btw (mimochodem) 
POV (point of view) POV (úhel pohledu) 

e.g. (exempli gratia; for example) např. (exempli gratia; například) 

i.e. (id est; which means, it means) tj. (id est; což znamená, znamená to) 

JFYI (just for your information) JFYI (jen pro vaši informaci) 

ASAP (as soon as possible) ASAP (co nejdříve) 

IMHO (in my humble opinion) 
IMHO (podle mého skromného 
názoru) 

AI (artificial intelligence) AI (umělá inteligence) 

btw (by the way) btw (mimochodem) 

 

 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

TENSES IN ENGLISH (časy v angličtině) 
 
1. I arrived yesterday (last week, 2 hours ago). ? DID, - DIDN´T 1. I play tennis every Monday.                                       1. I will do it tmrw. (decision,  forecast, opinion) 
2. I was sleeping at 5 yesterday.    ? DO, DOES; - DON´T, DOESN´T                     2. I am going to do it tmrw. (plan, obviously) 
     When I came in, she was sleeping.   2. I am playing tennis now.   3. The train leaves at 5 tmrw. (schedule) 
3. I used to play tennis when I was 12.   3. She is always losing her keys. (neg.)  4. I am seeing my dentist at 5 tmrw. (diary, 100%) 
4. The dog would bark at me every day. (used to)       5. This time next week I will be lying on the beach. 
 
 
 

                            PAST (minulý)                                                        PRESENT     (přítomný)     FUTURE(budoucí) 
       
 
 
 
 
 
 

    PAST PERFECT (předminulý) 
 
 
  (He was out of breath) 

 He had been running. 
 
  (I ate escargots yesterday.)                           (They divorced last year.) 

 I had never eaten escargots.         They had been together for 10 years. 
 
     
 
 
 

                                                                                             PRESENT PERFECT (předpřítomný) 
 
 
 

    I have been learning English for 5 years (since kindergarten).               (We have an anniversary today.) 
    I haven´t seen him since yesterday. I have never eaten escargots.       We have been together for 10 years. 
 
 
 
 

          FUTURE PERFECT (předbudoucí) 
 
 
 
                                                                                                                                                                                                                   (We will have our anniversary tomorrow.) 

     We will have eaten everything by the time you get there. I will have finished it by then.        Tomorrow we will have been together  
                                                                                                                                                                          for 10 years. 

 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

TENSES IN ENGLISH (časy v angličtině) 
 
1. Přijel jsem včera (minulý týden, před 2 hodinami).       1. Hraju tenis každé pondělí.                                       1. Udělám to zítra. (rozhodnutí, předpověď, názor) 
2. Včera v 5 jsem spal (byl jsem spící).                                                                 2. Chystám se to udělat zítra. (plán, očividně) 
     Když jsem vešel, spala (byla spící).   2. Právě teď hraju tenis.   3. Vlak odjíždí zítra v 5. (harmonogram) 
3. Hrávala jsem tenis, když mi bylo 12.   3. Věčně ztrácí klíče.                          4. Zítra v 5 navštívím svého zubaře. (diář, 100%) 
4. Ten pes na mě štěkal každý den. (štěkával)       5. Zítra touto dobou budu ležet (ležící) na pláži. 
 
 
 

                            PAST (minulý)                                                        PRESENT     (přítomný)     FUTURE(budoucí) 
       
 
 
 
 
 
 

    PAST PERFECT (předminulý) 
 
 
  (Byl zadýchaný.) 

 Běžel (před tím, pak byl zadýchaný). 
 
  (Včera jsem jedl šneky.)                                                       (Loni se rozvedli.) 

 Nikdy jsem nejedl šneky (do včerejška).         Byli spolu 10 let (do loňska). 
 
     
 
 
 

                                                                                             PRESENT PERFECT (předpřítomný) 
 
 
 

    Učím se angličtinu už 5 let (od školky).                                                         (Dnes máme výročí.) 
    Od včerejška jsem ho neviděla. Nikdy jsem nejedla šneky (do teď).       Jsme spolu už 10 let. 
 
 
 
 

          FUTURE PERFECT (předbudoucí) 
 
 
 
                                                                                                                                                                                                                   (Zítra budeme mít výročí.) 

     Než tam dorazíš, budeme mít všechno snězené. Tou dobou už to budu mít hotové.             Zítra spolu budeme mít odžito  10 let. 

 



 
1 = „the first column“      2= „the second column“         3=“the third column“        1          2         3 
      (první sloupec)                    (druhý sloupec)                         (třetí sloupec)           see      saw     seen 
                                                                                                                                      (vidět- viděl- viděn, viděno) 

Present  + I live                           (1) in Paris. 
 She  lives                          (1s) in Rome. 
Past      + I  lived                         (2) with him. 
 She lived                         (2) there. 
Future   + I will live                    (1) here. 
 She will live                    (1) there. 
Present perfect + I have lived               (3) alone. 
 She has lived                  (3) in Paris. 
    
Present  - I don´t             live      (1) in Paris. 
 She  doesn´t         live      (1) in Rome. 
Past      - I  didn´t            live      (1) with him. 
 She didn´t            live      (1) there. 
Future   - I won´t            live      (1) here. 
 She won´t            live      (1) there. 
Present perfect - I haven´t         lived   (3) alone. 
 She hasn´t            lived   (3) in Paris. 
    
Present  ? Do I                     live       (1) in Paris? 
 Does  she                live       (1) in Rome? 
Past      ? Did  I                     live       (1) with him? 
 Did she                live       (1) there? 
Future   ? Will I                     live       (1) here? 
 Will she                live       (1) there? 
Present perfect ? Have I                     lived     (3) alone? 
 Has she                lived     (3) in Paris? 



 


